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  Pöytäkirja 5/2022 
 
Aika: Keskiviikko 2.11.2022 klo 13.00 -15.05 
 
Paikka: Turun kristillinen opisto 

Lustokatu 7, 20380 Turku 
 
 
 
Läsnä:   Varsinainen jäsen            Varajäsen    Organisaatio  
 Hannu Lehti pj     Varsinais-Suomen ELY-keskus 
 Timo Vahtonen    Varsinais-Suomen ELY-keskus 

Hanna Myllynen    Varsinais-Suomen TE-toimisto 
Mauri Kantola     Turun AMK/Novia 
Juha Kaivola     Vapaa sivistystyö  
Maria Taipale    Oppisopimusjärjestelmä 

 
 Antti Virtanen    Kutsuttu asiantuntija, Novida 
 Mika Stepanoff (Lieto)    Kutsuttu asiantuntija (kuntataso) 
 Johanna Valio     Kutsuttu asiantuntija (Yrityssalo)

    
   
 

1. KOKOUKSEN AVAUS, LÄSNÄOLIJOIDEN JA EDELLISEN KOKOUKSEN MUISTION HYVÄKSYMI-
NEN SEKÄ TOIMENPITEITÄ AIHEUTTAVIEN PÄÄTÖSTEN TOTEAMINEN 
 

Ehdotus Avataan kokous, todetaan läsnäolijat ja hyväksytään edellisen kokouksen muistio ja toimenpiteitä 
aiheuttavat päätökset.  

 
 Todetaan jäsen/varajäsen muutokset. Åbo Akademin uusi varajäsen on Gunilla Widén. 
 
Päätös  Puheenjohtaja Hannu Lehti avasi kokouksen ja läsnäolijat todettiin. Edellisen kokouksen pöytäkir-

ja hyväksyttiin ja todettiin muutokset koulutusjaoston kokoonpanoon; Åbo Akademin uusi varajä-
sen on Gunilla Widén ja Teknologiateollisuus ry:n Anu Lääveri korvaa eläköityneen Teppo Virran. 

 
2. ALUEELLISET OSAAMISKAPEIKOT: AKKUTEKNOLOGIA-ALA 

 
Asia MYR-koulutusjaosto aloittaa teemasarjan, jossa käsitellään alueellisia osaamiskapeikkoja.  
 

Akkuteknologia-alan osaaminen ja koulutus on tunnistettu yhdeksi osaamisen kapeikoksi koko 
maassa ja myös Varsinais-Suomessa. Maakunnallista akkualan verkostoa on rakennettu mm. 
EAKR-hankerahoituksen turvin. Alalle on syntynyt useita alueellisia ja kansallisia hankkeita sekä 
Työ- ja elinkeinoministeriön johdolla laadittu Kansallinen akkustrategia. 

 
 Alan osaajapula ja osaamiskapeikot ovat tälläkin alalla eräs suurimmista kasvun ja kehityksen 

haasteista. 
 
Ehdotus Projektipäällikkö Johanna Valio Yrityssalosta esittelee asian. 
 

Koulutusjaosto keskustelee asiasta ja evästää toimijoita asiassa. 
 

https://tem.fi/-/strategia-vahvistaa-suomen-kilpailukykya-akkualalla-ja-edistaa-ilmastotavoitteita
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Päätös Johanna Valio Yrityssalosta esitteli akkualan koulutustarpeita. Hankkeen tarkoitus on vahvistaa 
Varsinais-Suomen alueen yhteistyötä sekä innovointia akku- ja sähköalaan liittyen. Hankkeessa 
pyritään tukemaan alan osaamiskeskittymän syntyä Varsinais-Suomeen, jossa alan yrityksiä on 
runsaasti. Sekä korkeakoulutus että 2.asteen koulutus ovat akkualan kehittymisen kannalta tärkei-
tä. Hankkeen nettisivut löytyvät osoitteesta: www.eflowhub.fi. Mauri Kantola kertoi, että Akkualaan 
liittyen ei löydy vielä täsmäytettyä korkeakoulutusta. Marja Taipale kertoi, että ammatillisissa oppi-
laitoksissa on tunnistettu tarve ja jonkinlaista koulutustakin alaan liittyen löytyy.   
 

 
3. TURUN KRISTILLISEN OPISTON ESITTELY 

 
Asia  Turun kristillinen opisto on monikulttuurinen ja monimuotoinen oppimisympäristö, joka kokoaa 

vuosittain yli 800 eri ikäistä ja eri koulutustaustaista opiskelijaa yli 50 maasta. Oppilaitoksen toi-
minnasta voi lukea lisää täältä. 

 
Ehdotus Rehtori Juha Kaivola esittelee Turun kristillisen opiston toimintaa ja valottaa soveltuvin osin va-

paan sivistystyön kokonaistilannetta. 
 

Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Rehtori Juha Kaivola esitteli opiston toimintaa. Kristillinen opisto on kansanopisto, joka toimii va-

paan sivistystyön kentässä. Opistossa noin tuhat opiskelijaa ja se pyörittää noin 8-9 miljoonan eu-
ron liikevaihtoa vuosittain. Opetus jakautuu kolmeen haaraan: perusopetus, ammatillinen opetus 
ja vapaan sivistystyön opetus. Opiston tarkoituksena on toimia yhteisöllisyyttä korostavana kam-
puksena. Yksityinen kirkollinen säätiö omistaa sekä opiston että kampuksen yhteydessä toimivan 
hotellin. 

 
 

4. KOULUTUKSENJÄRJESTÄJIEN AJANKOHTAISET ASIAT 
 
Asia              Ajankohtaiset asiat. 

• Mahdolliset uudet koulutusvastuut 

• Korkeakoulujen ajankohtaiset 

• II asteen ajankohtaiset  

• Yleissivistävä/vapaa sivistystyö 

• Muut ajankohtaiset 

 
Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee järjestäjien katsaukset ajankohtaisista asioista. 

Koulutusjaosto kuulee taustoituksia ajankohtaisista asioista ja keskustelee niistä. 

Merkitään tiedoksi. 

Päätös  Antti Virtanen kertoi II asteen ajankohtaisista: II-asteen rahoituksesta suoriterahoituksen kautta 

tullaan rahoitusta jakamaan 400 milj. €, vaikuttavuusrahoituksen kautta 200 milj € ja perusrahoi-

tuksen painotus on 70% eli noin 1,4 mrd €. Lukiokoulutuksessa ovat muutokset vähäisiä. Iso kou-

lutuspoliittinen paketti on päätetty siirtää valmisteltavaksi ensi hallituskaudelle. Mielenkiintoinen II-

asteen kehittäminen -raportti löytyy opetusministeriön sivuilta. 

http://www.eflowhub.fi/
https://turunkristillinenopisto.fi/


MAAKUNNAN YHTEISTYÖRYHMÄN KOULUTUSJAOSTON KOKOUS  
 

3 
 

Pääministeri Marinin hallituksen lainsäädäntösuunnitelma ja valtioneuvoston selonteot (ks. 17-
19): Vaalikauden+2019−2023+lopun+lainsäädäntösuunnitelma+060922.pdf (valtioneuvosto.fi) 
 
Lainsäädännön muutosehdotus: opiskelijan soveltuvuuden arvioinnin suorittavan toimielimen 
(SORA-toimielin) päätöksestä valittamista. Vaalika-
den+2019−2023+lopun+lainsäädäntösuunnitelma+060922.pdf (valtioneuvosto.fi) 
 
Mauri Kantola kertoi Turun ammattikorkeakoulun ajankohtaisista: AMK:ssa syksyn valintakokeet 

käynnissä ja rekrytointimessut järjestetään Kupittaan kampuksella 10.11. AMK alkanut myös teh-

dä kahdenvälisiä kumppanuussopimuksia yritysten kanssa (mm. Valmet Automotive ja Kesko). 

Jatkuvan oppimisen tarjontaa on pyritty vahvistamaan koko ajan. Yliopistojen ja ammattikorkea-

koulujen rahoituksessa tasainen vaihe ja rahoitus näyttää kohtuulliselta lähivuosina.  

Turun yliopiston Piia Björnin lähettämä sähköposti käytiin kokouksessa läpi: Perustutkintokoulu-

tuksessa oli yliopistotasolla täytettävänä 2500 aloituspaikkaa ja ne kaikki saatiin täytettyä. Yliopis-

tolle on vuosina 2020-2022 myönnetty 997 lisäaloituspaikkaa, joista on saatu täyteen n. 70%. Yli-

opiston kansainvälisten maisteriohjelmien hakijamäärä kasvoi keväällä 2022 75 prosentilla edelli-

seen kevääseen verrattuna. Turun yliopisto oli maamme suosituin korkeakoulu kevään 2022 yh-

teishaussa hakijamäärällä katsottuna! Turkulaisilla korkeakouluilla on kokonaisuutena katsottuna 

erinomainen vetovoima tällä hetkellä! 

 

5. JATKUVAN OPPIMISEN JA TYÖLLISYYDEN PALVELUKESKUKSEN (JOTPA) TILANNEKATSAUS 
JA ALUE-ENNAKOINNIN TILANNE 

 
Asia              Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskuksen tilannekatsaus.  
 
 https://okm.fi/jatkuvan-oppimisen-ja-tyollisyyden-palvelukeskus 
 
 JOTPA on avannut haettavaksi valtionavustuksen rakennemuutos- ja ylitarjonta-aloille suunnat-

tuun koulutukseen. Avustuksen tavoitteena on mahdollistaa sellaisten koulutusohjelmien pilotoin-
ti, joilla voidaan jatkossa ennakoivasti ja nykyistä tehokkaammin vastata työmarkkinoiden raken-
nemuutoksiin ja nopeasti muuttuviin osaamisvaatimuksiin. Avustuksella voidaan vastata osaamis-
tarpeisiin muun muassa toimisto-, talous-, käsityö- ja graafisilla aloilla. Haku päättyy 14.11.2022 
kello 16.15. 
 
Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskus (JOTPA) sekä Opetushallitus ovat aiemmin eh-
dottaneet maakunnille yhteistyötä Osaamisen ennakointifoorumin osaamistarve-ennakoinnin ja 
keskipitkän aikavälin työvoiman kysynnän ja tarjonnan kohtaannon alueellistamiseksi.  
 
Varsinais-Suomen osalta on käyty asiantuntijakeskusteluita JOTPAn aluekyselyyn valittavien 5-
10 ammattialan osalta. Haasteena on priorisointi koska potentiaalisia kohdealoja on useita. Lisäk-
si on käyty keskustelua siitä mikä vaikutus kyselyyn valittavilla aloilla on jatkossa ehkä jopa rahoi-
tushakujen osalta. Toisaalta on ollut myös tarvetta kohdentaa kysely maakunnallisesti tärkeille 
strategisille aloille pelkästään.  

 
Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee ajankohtaistaustoituksen ja keskustelee asiasta. Todetaan rahoitushakujen  

ja ennakoinnin tilanne. 
 
Päätös  Timo Vahtonen esitteli lyhyesti JOTPA:ssa 14.11.22 asti auki olevan rahoitushaun rakennemuu-

tos- ja ylitarjonta-aloille suunnattuihin koulutuksiin. Aiemmin JOTPA:ssa auki olleeseen hoiva-

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvaltioneuvosto.fi%2Fdocuments%2F10184%2F17523228%2FVaalikauden%2B2019%25E2%2588%25922023%2Blopun%2Blains%25C3%25A4%25C3%25A4d%25C3%25A4nt%25C3%25B6suunnitelma%2B060922.pdf%2F7826cb8a-9e0b-d69a-cda3-aaf89c54edcb%2FVaalikauden%2B2019%25E2%2588%25922023%2Blopun%2Blains%25C3%25A4%25C3%25A4d%25C3%25A4nt%25C3%25B6suunnitelma%2B060922.pdf%3Ft%3D1662471751790&data=05%7C01%7C%7C9e05cd88038042052ad408dabb2f40a8%7Cd95951a6dfd34a749abbf2b2cb89d671%7C1%7C0%7C638028108999219285%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=bafeVShtQOHgFn1XldNkHXti2yruczWOazGHc%2BcJs44%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvaltioneuvosto.fi%2Fdocuments%2F10184%2F17523228%2FVaalikauden%2B2019%25E2%2588%25922023%2Blopun%2Blains%25C3%25A4%25C3%25A4d%25C3%25A4nt%25C3%25B6suunnitelma%2B060922.pdf%2F7826cb8a-9e0b-d69a-cda3-aaf89c54edcb%2FVaalikauden%2B2019%25E2%2588%25922023%2Blopun%2Blains%25C3%25A4%25C3%25A4d%25C3%25A4nt%25C3%25B6suunnitelma%2B060922.pdf%3Ft%3D1662471751790&data=05%7C01%7C%7C9e05cd88038042052ad408dabb2f40a8%7Cd95951a6dfd34a749abbf2b2cb89d671%7C1%7C0%7C638028108999219285%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=bafeVShtQOHgFn1XldNkHXti2yruczWOazGHc%2BcJs44%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvaltioneuvosto.fi%2Fdocuments%2F10184%2F17523228%2FVaalikauden%2B2019%25E2%2588%25922023%2Blopun%2Blains%25C3%25A4%25C3%25A4d%25C3%25A4nt%25C3%25B6suunnitelma%2B060922.pdf%2F7826cb8a-9e0b-d69a-cda3-aaf89c54edcb%2FVaalikauden%2B2019%25E2%2588%25922023%2Blopun%2Blains%25C3%25A4%25C3%25A4d%25C3%25A4nt%25C3%25B6suunnitelma%2B060922.pdf%3Ft%3D1662471751790&data=05%7C01%7C%7C9e05cd88038042052ad408dabb2f40a8%7Cd95951a6dfd34a749abbf2b2cb89d671%7C1%7C0%7C638028108999219285%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=bafeVShtQOHgFn1XldNkHXti2yruczWOazGHc%2BcJs44%3D&reserved=0
https://okm.fi/jatkuvan-oppimisen-ja-tyollisyyden-palvelukeskus
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avustajakoulutuksen järjestämiseen jaettiin tukea valtakunnallisesti 5,4 miljoonaa euroa. Varsi-
nais-Suomesta tukea haussa saivat Turun kaupunki (TAI), SSKKY, Novida ja Peimarin KKY.  

 
JOTPA:n ja Varsinais-Suomen yhteinen aluepaja osaavan työvoiman saatavuuteen liittyen on 
tarkoitus järjestää ensi vuoden helmikuussa.  

 
 

6. OSAAMISEN ENSIAPUA YRITTÄJILLE -HANKKEEN TOTEUTUS (SITRALAB MALLI) 
 

Asia  Asia pöydältä 15.9.2022. 
 

Varsinais-Suomen yrittäjät ry:n hanke ”Osaamisen ensiapua yrittäjille – kumppanuusmallin raken-
taminen” on hyväksytty Varsinais-Suomen liiton maakuntahallituksessa 29.8.2022. Raision seu-
dun koulutuskuntayhtymä toimii osatoteuttajana hankkeessa. Hankkeen hyväksytty kokonaiskus-
tannusarvio on 49 490 euroa. 

 
 Hankkeen tavoitteena on saada näkemys siitä, kuinka Varsinais-Suomen koulutusorganisaatiot, 

julkishallinnon toimijat ja muut asiantuntijatahot voivat ketterästi ja tehokkaasti vastata yrittäjien ja 
yritysten osaamiseen liittyviin akuutteihin palvelutarpeisiin. Kumppanuusmallista tuotetaan hank-
keessa yhteistyöverkoston toimintaa kuvaava ja ohjaava mallinnus, mikä mahdollistaa mallin ko-
pioimisen ja hyödyntämisen tulevassa osaamisekosysteemin rakentamiseen tähtäävässä toimin-
nassa niin alueellisella, maakunnallisella kuin kansallisella tasolla. Hankkeessa syntyy yrityksille 
ja yrittäjille suunnattu selkeä palvelupolku yritysten osaamishaasteiden ripeää ratkaisemista var-
ten. 

 
Ehdotus Koulutusjaosto kuulee Varsinais-Suomen yrittäjien ja Rasekon taustoituksen ja keskustelee 

hankkeen toteutuksesta sekä evästää jatkotyötä. Koulutusjaosto seuraa jatkossa hankkeen edis-
tymistä. 

 
Päätös  Marja Taipale esitteli hanketta (liitteenä esitys) ja toivoi koulutusjaoston edustajia mukaan erityi-

sesti hankkeen työpajoihin. 
 
 

7. MUUT ASIAT 
 
Asia        Lyhyesti keskusteltavaksi: 
 

• TE2024 ajankohtaistilanne 

• Alueelliset kehitysnäkymät syksy 2022-raportti 
 

 
Ehdotus    Käsitellään muut mahdolliset asiat. 
 
Päätös  Timo Vahtonen esitteli lyhyesti Alueelliset kehitysnäkymät -raportin päällimmäiset suuntaviivat, ja 

Hannu Lehti kertoi TE2024 uudistuksen tuoreimmista käänteistä. 
  
 

8. TIEDOKSI ANNETTAVAT 
 
Asia        Tiedoksi annettavat asiat. 
 

- Ennakointiakatemian info 28.10 ja työpaja 24.11 
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Ehdotus    Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Ei uutta tiedoksi annettavaa Ennakointiakatemian tapahtumien lisäksi. 
 
 

9. SEURAAVA KOKOUS 
 
Asia         Syksyn 2022 päätetty kokousaikataulu on seuraava 
 

• Torstai 15.12.2022 klo 13.00 
 
Ehdotus    Seuraava kokous keskiviikkona torstaina 15.12.2022 klo 13.00. Keskustellaan kokouspaikasta 

ja/tai hybriditarpeista. 
 
 
Päätös Koulutusjaoston seuraava kokous 15.12. toteutetaan Teams -yhteydellä 
 
 

10. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15:05. 
 


